
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 179 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 179:  

”Finder ministeren det i fortsættelse af samrådet 12/9-19 om tilbagebetalingskrav 

for udbetalte patienterstatninger rimeligt, at der stadig verserer disse 

tilbagebetalingssager trods lovændring i 2018 og det politiske signal, der blev 

sendt med denne lovgivning?” 

 

Svar: 

Det fremgår klart af lov nr. 955 af 14. juni 2018 om klage og erstatningsadgang inden 

for sundhedsvæsenet, at fredning af udbetalte erstatninger ikke finder anvendelse 

for afgørelser, der er truffet af Patienterstatningen inden den 1. juli 2018. For så-

danne afgørelser finder de hidtil gældende regler anvendelse. 

 

Som også svaret af min forgænger i besvarelse af 30. januar 2019 på spørgsmål nr. S 

431, kan der derfor i en overgangsfase være sager, hvor spørgsmålet om tilbagebeta-

ling skal vurderes efter de regler, der var gældende, inden loven trådte i kraft.  

 

På grund af lovændringen vil antallet af verserende sager dog blive færre og færre 

over tid.  

 

 

Med venlig hilsen 
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